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E L Ő T E R J E S Z T É S  

- a Képviselő-testülethez –  

 

a Nyírbátori Művelődési Központ és Könyvtár igazgatói megbízására  

 

Tisztelt Képviselő-testület! 

 

A Nyírbátori Művelődési Központ és Könyvtár intézményvezetői/igazgatói megbízása 2025. 

augusztus 31-én lejár. Ezért a Képviselő-testület a törvényi előírásoknak megfelelően a 

36/2025. (III.26.) önkormányzati határozatában döntött az intézményvezetői pályázat 

kiírásáról, melyben az igazgatói álláspályázatok beadási határidejét 2025. május 28. napjában 

határozta meg. 

A kitűzött határidőre két érvényes pályázat érkezett: Bohács József és Szűcs Emese 

pályázóktól.  

A kulturális intézményben foglalkoztatottak munkaköreiről és foglalkoztatási 

követelményeiről, az intézményvezetői pályázat lefolytatásának rendjéről, valamint egyes 

kulturális tárgyú rendeletek módosításáról szóló 39/2020. (X.30.) EMMI rendelet 6 §-a szerint: 

„6. § (1) Az érvényes pályázatot benyújtó pályázót a pályázati határidő lejártát követő harminc 

napon belül a munkáltatói jogkör gyakorlója által létrehozott, – a kulturális intézmény 

alapfeladatait érintően szakértelemmel rendelkező tagokból álló – bizottság hallgatja meg.” 

 A Képviselő-testület a 58/2025.(IV.30.) számú önkormányzati határozatával döntött a 

szakértelemmel rendelkező Eseti Bizottság tagjairól.  Az Eseti Bizottság a benyújtott 

pályázatokat megismerte és a 2025. június 11. napján megtartott ülésén a pályázók személyes 

személyesen meghallgatását követően az alábbi döntéseket hozta: 

• A Nyírbátori Művelődési Központ és Könyvtár igazgatói megbízására vonatkozó 

pályázatokat véleményező szakértelemmel rendelkező bizottság Szűcs Emese 

pályázatát 4 nem szavazattal, nem támogatja. 

• A Nyírbátori Művelődési Központ és Könyvtár igazgatói megbízására vonatkozó 

pályázatokat véleményező szakértelemmel rendelkező bizottság Bohács József 

pályázatát 4 igen szavazattal támogatja, és javasolja a Képviselő-testület elé tárni a 

pályázati anyagát. 

A jelen előterjesztés mellékletét képezi a Nemzeti Művelődési Intézet delegált szakértőjének 

írásba foglalt szakmai véleménye, valamint a véleményező bizottság üléséről készült 

jegyzőkönyv. 

Kérem a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy az előterjesztést vitassa meg és a hozza meg a 

pályázatokkal kapcsolatos döntését! 

 
Nyírbátor, 2025. június 23. 

 

 

Máté Antal s.k. 

polgármester 



 

 

Jegyzőkönyv 

 

Készült: 2025. június 11. napján 14:30 órakor a Városháza kistárgyalójában, a Nyírbátori 

Művelődési Központ és Könyvtár igazgatói megbízására vonatkozó pályázatokat véleményező 

szakértelemmel rendelkező bizottság ülésén. 

Jelen vannak:           

➢ Angyal László igazgató, NMI Hajdú-Bihar Vármegyei Igazgatóság igazgatója 

➢ Horváthné Karsai Hédi Nyírbátor Város alpolgármestere  

➢ Sipos Ferenc a Nyírbátori Művelődési Központ és Könyvtár igazgatója 

➢ Tóthné Barna Júlia Nyírbátor Város Önkormányzata Oktatási és Kulturális 

Bizottságának elnöke                                     

Meghívottak:  

➢ Bohács József pályázó 

➢ Szűcs Emese pályázó 

 

 

 

A kulturális intézményben foglalkoztatottak munkaköreiről és foglalkoztatási 

követelményeiről, az intézményvezetői pályázat lefolytatásának rendjéről, valamint egyes 

kulturális tárgyú rendeletek módosításáról szóló 39/2020. (X.30.) EMMI rendelet 6 §-a szerint: 

„6. § (1) Az érvényes pályázatot benyújtó pályázót a pályázati határidő lejártát követő harminc 

napon belül a munkáltatói jogkör gyakorlója által létrehozott, – a kulturális intézmény 

alapfeladatait érintően szakértelemmel rendelkező tagokból álló – bizottság hallgatja meg. 

 

Horváthné Karsai Hédi: Köszönti a jelenlévőket, és megállapítja, hogy a bizottság minden 

tagja jelen van, így határozatképesek. Az ülést 14:30 órakor megnyitja és javasolja, hogy a 

bizottság elnökének Angyal Lászlót válasszák meg. A bizottság tagjai egyhangúlag elfogadták 

a javaslatot. 

 

Angyal László: Két pályázat érkezett a megjelölt határidőig és mindkettő megfelel a törvényi, 

illetve a szakmai kritériumoknak. A két pályázó: Bohács József és Szűcs Emese. Javasolja, 

hogy egyenként hallgassák meg a pályázókat, akik először röviden foglalják össze a 

pályázatukat, illetve kiegészíthetik azt szóban, majd ezután a bizottság tagjai feltehetik a 

kérdéseiket. A pályázók meghallgatását követően szavazhat a bizottság, hogy melyiküket 

támogatja vagy nem támogatja. Elsőként Szűcs Emese meghallgatását javasolja. 

 

Szűcs Emese pályázó meghallgatása. 

 

Angyal László: A bizottság nevében köszönti a pályázót és kéri, hogy röviden -maximum 5-

10 percben-  foglalja össze a pályázatát, mi motiválta, milyen elképzelései vannak, és ha van 

kiegészítése mondja el. 

 

Szűcs Emese: Elmondja, hogy közel 10 éve dolgozik a szakmában és szakmai kihívásnak 

tekintette az intézményvezetői pályázat beadását. Korábban Újfehértón dolgozott, majd 

Debrecenben a Főnix rendezvényszervezésben, jelenleg a Csapókerti Közösségi házban végzi 



munkáját közművelődési szakemberként. A pályázatában az intézmény minden egységére 

kitért, de a Művelődési Központ áll hozzá legközelebb szakmailag. Személyesen találkozott az 

intézmény igazgatójával és a szakmai vezetőjével is. A művelődési ház életébe szeretné jobban 

bevonni a helyi ipari parkban működő cégeket, akár tréningek, konferenciák szervezésével. A 

Bátori Korzó rendezvényeit fejlesztené tovább, kibővítené beszélgetős műsorokkal. Az Ifjúsági 

és Családi Kuckót kissé kihasználatlannak találja, ezért kisgyermekes családoknak szóló 

programokkal töltené meg. A Városi Galériában csereprogramot indítana, hogy a környékbeli, 

illetve más települések alkotói is bemutatkozzanak ott, és a nyírbátori alkotók is kiállíthassanak 

máshol. Ebben szívesen venné az NMI segítségét is. A könyvtárban író-olvasó találkozók 

szervezését szorgalmazná, több megjelenést a közösségi felületeken. A Bátor Médiáról nincs 

sok információja, de a közösségi megjelenések számát növelné. 

 

Angyal László: Megköszöni az összegzést és a bizottság tagjait kéri, hogy tegyék fel a 

kérdéseiket Szűcs Emesének a pályázatával kapcsolatban. 

 

Sipos Ferenc: Említi a pályázatában, hogy pályázati forrásokból kívánja megvalósítani az 

elképzeléseit. Milyen pályázati lehetőségekre gondol? Másik kérdése, hogy a jelenlegi 

könyvtári dolgozói létszámot elengedőnek találja-e? Mi a véleménye az intézmény 

költségvetéséről? 

 

Szűcs Emese: Folyamatosan figyelemmel kíséri a hazai és az uniós pályázati lehetőségeket és 

azokra gondolt, akár épület korszerűsítése esetén, akár programok esetén, vagy az 

akadálymentes kommunikáció erősítése érdekében. Bővítené a könyvtárban dolgozók 

létszámát. A költségvetésben nehézségekbe ütközik. 

 

Tóthné Barna Júlia: Milyen konkrét programokra gondolt az Ifjúsági és Családi Kuckó 

esetében? Volt korábban zeneovi és baba-mama klub is, különböző szakkörök is működtek. 

 Megkérdezi, hogy eredményes pályázat esetén a városba költözne-e? 

 

Szűcs Emese: Nagyobb közösségeket nehezebb mozgatni, mindenképpen nyitna a legkisebbek, 

a bölcsődések felé. Sokkal jobban igénybe venné a közösségi média adta lehetőségeket és olyan 

embereket próbálna megfogni egy -egy korcsoportból, akik tudnak hatni a közösségre. 

Ha elnyerné az igazgatói megbízást, akkor belátható időn belül a városba költözne. 

 

Horváthné Karsai Hédi: Több kérdést fogalmaz meg. Azt írta a pályázatában, hogy feltenné 

Nyírbátort a színházi és kulturális élet térképére. Hogyan képzelné ezt el? Hogyan juttatná el 

az információkat az érintettekhez? Hogyan szólítaná meg és vonná be a kulturális programokba 

a középiskolásokat és a pályakezdő fiatalokat? 

 

Szűcs Emese: Úgy tenné fel a színházi térképre a várost, hogy folytatná a megkezdett utat és 

mindenféle promóciós lehetőséget kihasználva juttatná el az információkat a különböző 

kulturális szervezetek bevonásával. A fiatalok bevonásánál szintén azokat keresné meg, 

akiknek adnak a szavára és az ő segítségüket kérné. 

 

Horváthné Karsai Hédi: Hol keresné ezeket a fiatalokat, akikre hallgatnak a kortársaik? 

 

Szűcs Emese: A már működő közösségekhez fordulna, közösségi fórumra hívná a fiatalokat. 

 

Horváthné Karsai Hédi: A Bátor Média felületein keresztül mit üzenne a nyírbátoriaknak a 

kulturális élettel kapcsolatban? 



 

Szűcs Emese: Nagyobb betekintést engedne a lakosságnak a rendezvények szervezéséről, 

előkészületeiről, azok egész folyamatáról. 

 

Angyal László: Hiányolja a pályázatból a közművelődési alapszolgáltatások rendszerét, mert 

az öt alapszolgáltatás közül egyről tesz említést, pedig a Művelődési Központ életében ennek 

kulcsszerepe van. Megkérdezi, hogy megismerte-e az intézmény szolgáltatási tervét a pályázat 

készítése során, hiszen abban megjelennek a közösségek tevékenységei, ahogyan ez a 

jogszabályban is előírás. Milyen eszközöket, módszereket alkalmazna a helyi közösségek 

építésére, a bevonásukra a rendezvények esetében? 

 

Szűcs Emese: A rendezvények megvalósításába még inkább bevonná a közösségeket és erre 

például kérdőíves módszert alkalmazna. 

 

Angyal László: Megjelenik a pályázatában az értéktár. Hogyan tudná ezt az értéktárat 

használni a helyi közösség építésére?   

 

Szűcs Emese: Az értékek nagyon fontosak egy település életében, és nagyon sok épített érték 

van Nyírbátorban. Ezeket a Művelődési Központba érkező csoportoknak is bemutatná egy túra 

keretében, továbbá felkutatná a még meglévő értékeket: alkotókat, együtteseket. Bemutatná 

ezeket egy-egy rendezvény keretében is a közönségnek. Felállítana értéktár-standokat egyes 

rendezvényeken. 

 

Angyal László: Megköszöni a pályázó válaszait. A fejlesztési elképzeléseket, ami fontos 

követelménye a pályázatnak, kissé hiányosnak találta.  

 

Mivel nincs több kérdése a bizottságnak a pályázó 15:15 órakor elhagyja az üléstermet. 

 

Bohács József pályázó meghallgatása. 

 

Angyal László: A véleményező bizottság elnökeként köszönti a pályázót és megkéri, hogy 

röviden foglalja össze a pályázatát, mi motiválta, és ha van olyan dolog, amire szeretne 

ráfókuszálni, amit kiemelten fontosnak tart, milyen fejlesztési elképzelései vannak, arról is 

beszéljen maximum 5-10 perc időtartamban. 

 

Bohács József: Az motiválta a pályázat elkészítésére, hogy régóta ismeri a várost és sok 

rendezvény résztvevője is volt közreműködőként, televíziósként. Olyan intézményrendszer van 

a városban, ahol az eddig megszerzett tapasztalatait tudná alkalmazni. Dolgozott a 

közművelődésben, vezetett olyan intézményt, amelynek része volt könyvtár is, és a Kölcsey TV 

munkatársaként a televíziózásban is jártas. Emellett pozitív személyes kötődése is van 

Nyírbátorhoz. A jelenlegi intézményhez büszkén tudna csatlakozni, mert azt látja, hogy minden 

ágazata megfelelően működik. Az elért eredményeket lehet még fokozni és új szemszögből 

közelíteni a feladatokhoz. Fejlesztési elképzelései között szerepel az elektronikus 

könyvtárhasználat, chip alapú nyilvántartás bevezetése, amihez pályázat alapján lehetne 

fedezetet szerezni. A televíziónál bevezetné a gyakornoki programot, kialakítaná a közösségi 

riporterek hálózatát, amelyben lehetőséget kapnának a fiatalok és a közösségek szereplői 

bemutatkozásra és tudósítások, riportok készítésére. A közművelődés területén nagyobb 

hangsúlyt fektetne a kisebb közösségek erősítésére, mert azok erősen tudják formálni egy 

település életét. Ezzel erősítené a társadalmi összefogást, illetve az értékek közvetítését. 

Nyírbátornak óriási ereje és lehetősége van a turisztika területén, amit be lehet illeszteni az 



intézmény tevékenységébe. Számára a kultúrának a gazdaság is részét képezi, ezért úgy 

fejlesztené ezt a területet, hogy olyan fórumokat, klubokat hozna létre, amelyekbe a gazdasági 

élet szereplőit is be tudná vonni. Szerepet vállalna a munkavállalók képzésében is. A 

rendezvények mellett az életen át való tanulásra is hangsúlyt helyezne. Fejlesztési elképzelései 

között szerepel a könyvtár akadálymentesítése, a bútorzat korszerűsítése. A Művelődési 

Központnál a kevésbé kihasznált tereket is megtöltené élettel, dekorációval. Az intézménynek 

nincs olyan infrastruktúrája-mobilszínpad, aggregátor -amivel a jelenleg is zajló 

nagyrendezvényeket meg lehetne valósítani, külsősöket kell igénybe venni. Ezt a hiányt határon 

átnyúló pályázatok segítségével pótolná. A Kuckónál kemencét építtetne, ami közösségformáló 

és közösségépítő lehetne és piacképesebbé tenné, megnövelné a kihasználtságát. 

 

Angyal László: Megköszöni az összefoglalót és kiegészítést. A pályázat szakmailag és 

formailag is jól elkészített, megfelelően fókuszált az egyes területekre. Kéri a bizottság tagjait, 

hogy tegyék fel kérdéseiket.  

 

Sipos Ferenc: Nagyon részletes a pályázat, sok mindenre kitér. A nagyrendezvényekkel 

kapcsolatban említette a mobilszínpad és az aggregátor beszerzését, hogyan képzelte el ezek 

működtetését, hiszen számos munkavédelmi, biztonságtechnikai feletételnek meg kell felelni 

ezekkel kapcsolatban? 

 

Bohács József: A mostani munkatársakkal ez nem megoldható. Az aggregátorhoz 

mindenképpen kell a hozzáértő szakember és a megfelelő szállítójármű. Másik megoldás lehet, 

a sokat használt rendezvényhelyszínre megfelelő áramforrásvételi lehetőséget telepíteni. 

 

Sipos Ferenc: Hogyan képzeli megvalósítania  pályázatban említett gyakornoki mentorálást és 

a könyvtári állományellenőrzést? Milyen tervei vannak a Bátor újsággal kapcsolatban? 

 

Bohács József: A közösségi szolgálat teljesítésében résztvevő középiskolás gyerekeket ebbe is 

bekapcsolná, például a strandon nyári mobil könyvtár működtetésével. Elképzelése szerint az 

egyetemistáknak a Könyvtár és a Művelődési Központ lehetne a gyakorlati képzésük helyszíne. 

Az állományellenőrzést a törvényi előírás és az erőforrásokkal történő megfelelő gazdálkodás, 

valamint az olvasói igényfelmérés miatt tarja fontosnak. A Bátor újság elkészítésébe is 

bekapcsolná a korábban már említett közösségi riportereket. Az intézmény egyik ágazatát sem 

akarja megreformálni, hanem az elért eredmények tiszteletben tartása mellett fejlesztené tovább 

azokat. Kiegészítené az újságot egy, az év történéseit tartalmazó kalendáriummal. 

 

Tóthné Barna Júlia: Nagyon sok szakkör beindítását tervezi, hogyan tudja majd ezekhez a 

megfelelő szakembereket biztosítani és milyen formában működtetné ezeket? 

 

Bohács József: Sikeres pályázat esetén legelőször alaposan megismerkedne a civil 

szervezetekkel, művészeti csoportokkal, sportegyesületekkel, intézményekkel, és ezekből 

közösségekből szeretne építkezni. A nyugdíjasok esetében rendszeres szakkörökre gondolt, ami 

ritmust adhatna az életüknek.  

 

Tóthné Barna Júlia: Hogyan szólítaná meg a fiatalokat? 

 

Bohács József: Személyesen felkeresné az iskolákat, pályaorientációs szakemberként is tudna 

kapcsolódni hozzájuk, valamint bevonná a diák önkormányzatokat is a közösségépítésbe. Jó 

szakmai kapcsolatban áll a Nyíregyházi Egyetemmel, konferenciák, szakmai bemutatók 



szervezésével is meg lehetne szólítani a fiatalokat. A turisztikai lehetőségeket is kihasználná, 

komplett csomagokat kiajánlva a megyei és környékbeli iskoláknak. 

 

Tóthné Barna Júlia: A pályázatában utal arra, hogy elismerésben részesítené a dolgozókat. 

Milyen módon tenné ezt meg? 

 

Bohács József: A korábban az intézményben dolgozókat úgy ismerné el, hogy elkészítené a 

dolgozói arcképcsarnokot róluk. Az elismerés lehetősége motiválólag hathat a dolgozókra, ami 

számára fontos. Folyamatos visszajelzéssel a dolgozók teljesítményéről, munkájuk 

értékelésével, apróbb elismerő gesztusokkal, köszönetnyilvánítással tenné ezt meg. 

 

Angyal László: Megjegyzi, hogy a szakkörök esetében a Nemzeti Művelődési Intézet szakköri 

programjaira is célzott. 

 

Bohács József: Valóban arra gondolt, úgy az anyagi és tárgyi feltételek is biztosítottak 

lennének. 

 

Horváthné Karsai Hédi:  Terjedelmes a pályázata és számos új ötletet is tartalmaz. Úgy érzi, 

hogy az anyagban inkább a szolgáltatások és a képzések vannak hangsúlyban és kisebb szerepet 

kapott a kultúra és a művelődés. 

Arra kíváncsi, hogyan juttatná el az emberek minél szélesebb rétegéhez -azokhoz, akik jelenleg 

nem bevonhatók-a Nyírbátori Zenei Napok hírét és üzenetét? 

 

Bohács József: Nem teljesen egyértelmű számára, hogy a fenntartónak mi a szándéka ezzel a 

rendezvénnyel. A repertoárt alakítaná át úgy, hogy könnyebben befogadható komolyzenei 

műveket venne fel. A helyszínként a Szabadság teret, vagy a Papok rétjét is el tudja képzelni. 

Közel van az ukrán és a román határ és megszólítaná a testvértelepülések zenekarait is. 

 

Horváthné Karsai Hédi: Hatékonyabbá tenné a munkavégzést a dolgozók körében és bővítené 

a szolgáltatások körét. Hogyan tervezné ezt a jelenlegi 14 fős létszámmal? 

 

Bohács József:  Bevonná a könyvtári dolgozókat is. Projekt szinten gondolkozik és bevonná a 

civil szervezeteket, önkénteseket a programok megvalósításába. Átgondolná a munkarendet, 

folyamatos visszajelzések mellett vezetné be a terveit. 

 

Angyal László: Sok olyan dolog van a pályázatban, amelyek tovább gondolást igényelhetnek 

a jövőben. Ilyen például a minőségfejlesztés, ami részben megjelenik. Nagyon jónak találja a 

pályázatban megfogalmazott célkitűzéseket. Fontos kérdés az emberek bevonása a kulturális 

életbe, ezt a célt szolgálják a törvényben is megfogalmazott kulturális alapszolgáltatások. A 

célokban megfogalmazott kompetenciák fejlesztését nem integrálta az alapszolgáltatások 

rendszerébe. Mi ennek az oka? 

 

Bohács József: Ennek oka, hogy nem csupán közművelődési tevékenységről van szó az 

intézmény esetében. Három külön egységből áll az intézmény,3 költségvetéssel és 3 szakmai 

beszámolóval. Ennek a hármas egységnek úgy gondolja, hogy ebben a pályázati metódusban 

tudott megfelelni. 

 

 

 Angyal László: Megköszöni a pályázónak a feltett kérdésekre adott válaszait. 

 



Bohács József pályázó 16:00 órakor távozik az ülésről. 

 

Angyal László: Szavazással kell dönteniük a két pályázó meghallgatását követően arról, hogy 

a bizottság kit támogat. Elmondja, hogy számára a Bohács József pályázata minden téren 

meggyőzőbb volt, több szakmai tapasztalattal is rendelkezik. 

Egyenként szavaz a bizottság a két pályázó támogatásáról, de ennek a szavazásnak az 

eredménye nem kötelezi semmire a Képviselő-testületet a döntése meghozatalakor. 

 

Kéri a bizottság tagjait, hogy szavazzanak Szűcs Emese pályázatának támogatásáról. 

 

A Nyírbátori Művelődési Központ és Könyvtár igazgatói megbízására vonatkozó pályázatokat 

véleményező szakértelemmel rendelkező bizottság Szűcs Emese pályázatát 4 nem szavazattal, 

nem támogatja. 

 

Angyal László: Kéri a bizottság tagjait, hogy szavazzanak Bohács József pályázatának 

támogatásáról. 

 

A Nyírbátori Művelődési Központ és Könyvtár igazgatói megbízására vonatkozó pályázatokat 

véleményező szakértelemmel rendelkező bizottság Bohács József pályázatát 4 igen szavazattal 

támogatja, és javasolja a Képviselő-testület elé tárni a pályázati anyagát. 

  

Horváthné Karsai Hédi: Megköszöni a bizottság elnökének és tagjainak munkáját, és az ülést 

16:30 órakor bezárja. 

 

 

 

k. m. f. 

 

 

 

 

       Angyal László s.k.                                                          Horváthné Karsai Hédi s.k. 

     a bizottság elnöke                                                                  a bizottság tagja 


